
 

 

Carta oberta al Batle Miquel Nadal 
 

Benvolgut Batle Nadal, 
Aquesta setmana fa un any que vàreu ser investit màxim responsable del nostre 
Ajuntament i en tot aquest temps no hem pogut fer una valoració formal de la vostra 
feina i la del vostre equip perquè els 100 dies de govern varen coincidir amb 
l’esbucament de La Defensora; el mig any de legislatura, amb la paralització sine die de 
les obres de Les Escolàpies i l’any de les eleccions amb la crisi de l’equip de govern PP-
Seny. 
Tenim tantes coses per comentar que me permetreu que recorri a una carta oberta per 
si d’aquesta forma obtenim les respostes que no heu estat capaços de donar-mos en 
aquests 365 dies. 
Durant aquest primer any heu dedicat el temps a intentar gestionar les múltiples crisis 
internes que heu generat entre el PP i Seny i a tancar projectes que l’exbatle Simarro va 
deixar preparats i ben fermats, com la gran reforma del bulevard de la Gran Via (més de 
700.000 €), els asfaltatges dels carrers (més de 2 milions d’euros) i la millora de certes 
instal·lacions esportives (més d’un milió d’euros). 
Poqueta cosa més. 
 
Entenem que hi ha algunes propostes polítiques que des de Més consideram 
necessàries i fonamentals, però que en cap cas coincideixen amb el vostre ideari polític 
ni vos interessen i per això no destinarem paper a aprofundir sobre temes com la 
memòria democràtica, el feminisme, la participació ciutadana i la infantil, la programació 
cultural pública i de qualitat, la protecció de la llengua catalana o les polítiques de 
sostenibilitat ambiental. 
Però hi ha alguns temes que creim d’interès general que sí que volem seguir reclamant 
i sobre els quals voldríem que ens explicassiu quina és la previsió que feis com a Batle 
per als propers tres anys de legislatura: 

- El centre de dia de Ses Fontanelles duu ja sis anys de retràs i d’excuses, sense que les 
obres hagin ni començat. Creis que les nostres persones depenents el podran 
inaugurar en aquest proper any 2025? 

- Duim també tres anys de retràs amb la normativa que regula la instal·lació de plaques 
solars a Sóller. Vos pareix que els sollerics podrem instal·lar-les qualque dia sense passar 
pena? 

- Els trasts del Mercat Municipal estan en precari des de 2021. Fa més de tres anys que 
els teniu en una situació irregular. Quan preveis que l’Ajuntament impulsarà un 
projecte de reforma i dinamització reals? 

- La majoria de l’arbrat públic de Sóller està en un estat deplorable a causa de les podes 
excessives que heu fet aquests anys. Planificareu en qualque moment una gestió dels 
nostres arbres que garanteixi la seva bona salut? 

- És innegable que cada any fa més calor i el nostre poble necessita espais públics (parcs 
infantils, patis escolars, zones verdes, places) adaptats amb arbres, fonts públiques i 
espais d’ombra. Quan ho abordareu? 

- Moltes famílies solleriques (no usuàries de serveis socials) passen un fum per trobar un 
pis de lloguer. Duis quatre anys negant aquest problema. Vos hi posareu en breu o 
esperareu que Sóller sigui inhabitable? 

- La necessitat que tots els membres de la família facin feina per poder arribar a final de 
mes obliga a activar polítiques de conciliació. A banda de solucionar la problemàtica 
que la gratuïtat de Marga Prohens ha generat a les escoletes, pensareu qualque coseta 
per ajudar a les famílies amb infants? 

- Quan arreu d’Europa s’aposta per una gestió dels residus que incentivi la separació i el 
reciclatge, a Sóller heu impulsat l’eliminació de punts verds, l’augment de la incineració 
i la pujada de la taxa. Municipalitzareu el servei per revertir aquestes passes enrere? 



 

 

- Tenim un patrimoni públic municipal que literalment s’està enfonsant. Defensora, 
Escolàpies, Fantasio, Hospici… requereixen un pla de rehabilitació i gestió. Posareu fil a 
l’agulla? 

- A nivell esportiu, heu fet bona feina en algunes instal·lacions molt concretes, però en 
canvi d’altres estan oblidades, com la pista d’atletisme del Port. Com a regidor 
d’esports, consignareu una partida pressupostària per fer-la? 

- L’aigua és (i serà cada dia més) un bé preuat que hem de gestionar com un tresor. Duis 
quatre anys reclamant al Govern d’esquerres la millora de la Depuradora, però no heu 
fet la tasca de separar les pluvials, sancionar la salinització de les aigües brutes ni 
millorar el clavegueram. Per quan? 

- La població de Sóller tenim una sensació constant de fer nosa dins ca nostra. La 
sobreocupació de la via pública, la gestió de visitants i la protecció dels que vivim aquí 
tot l’any no vos han preocupat en cinc anys, al contrari… Seguireu igual o escoltareu el 
poble? 

- El model del monocultiu turístic està més que esgotat. Pensareu com diversificar la 
formació professional dels joves i al·lotes de Sóller, per afrontar el mercat laboral que 
tendrem d’aquí a deu anys? 

Podríem seguir una estona més, però si mos donau resposta a aquesta primera tongada 
quedarem satisfets. 
 
Tot i que ja fa 5 anys que estam a l’oposició, segurament molta gent repetirà el mantra 
del “tots són iguals” o “per què no ho feren quan governaven ells”. Deixau-me acabar 
aquesta missiva recordant que la legislatura 2015-19 l’Ajuntament estava obligat per la 
Llei del senyor Montoro a gastar molt poquet (en total, els pressupostos dels 4 anys del 
pacte Més-PSOE apujaren a 68,3 milions d’euros que es gestionaren amb un equip que 
tenia dues dedicacions exclusives). En canvi, a la legislatura 2019-23, a causa de la 
pandèmia, la Llei Montoro va quedar suspesa i el pacte PP-Aguiló-Pi va gestionar més 
de 80 milions d’euros amb un equip amb cinc dedicacions exclusives. Un cost polític que 
només ha estat superat pel pacte PP-Seny (RIP), el més car i menys eficient de la història 
del nostre poble. 
 
Senyor Batle, són moltes les persones que veuen com la Batlia vos ha mudat el somriure 
i l’ha convertit en un semblant seriós. Desitjo que aquesta preocupació es converteixi en 
energia per donar resposta real i urgent a tots aquests reptes. Com a poble, ho 
necessitam. 
 

Laura Celià Gelabert. Més per Sóller 


